
ZÁPIS 
z 19. jednání (online) 

KRAJSKÉ RADY PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 
 

Dne:  06. 10. 2020 

Zahájení: 14.00h 

Ukončení: 15.00h 

 

Přítomní členové KRVVI PK: Žák, Vostracká, Štengl, Přibáň, Kraus, Pilař, Drápela, Tikal, Kavka, 

Hynčík, Volák, Duchek V., Boudník, Mužík, Malý, Uhlík, Rašpl, 

Sobotka, Houdková, Klementová 

Omluvení členové KRVVI PK:  Gola, Hommerová, Králíčková, Osvald, Grüner 

Přítomní hosté: Naxera, Holubec, Ježková, Rojíková, Raboch, Beneš, Jirovcová, 

Duchek P. 

 

ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ, ÚVOD 

 RIS3 manažerka PK přivítala přítomné a požádala je o respektování nastavených pravidel, aby 

jednání proběhlo bez potíží a komplikací.  

 Účastníky 1. online jednání Krajské rady pro výzkum, vývoj a inovace PK přivítal rovněž předseda 

rady p. Kraus. 

 Následně byl představen program jednání a přítomní byli vyzváni ke sdělení případných 

připomínek či doplnění programu. Nikdo žádné požadavky nevznesl, program jednání byl tedy 

tímto schválen. 

NÁVRH REALIZACE KLÍČOVÉ AKTIVITY PILOTNÍ OVĚŘENÍ – AKCELERACE FIREM 

 Podrobný materiál popisující plánovanou aktivitu byl členům KRVVI zaslán před jednáním. 

 Plán aktivity formou prezentace představil Developer SI Martin Holubec. 

 Aktivita Pilotní ověření realizovaná v rámci projektu Smart Akcelerátor Plzeňského kraje II je 

v souladu s RIS3 strategií kraji i aktuálním Akčním plánem.  

 Bude založena na platformě Platinn, kterou v současnosti využívá 6 dalších krajů v ČR. Koncept 

platformy vychází ze Švýcarského programu. Princip je založen na idey propojení malého nebo 

středního podniku s růstovým potenciálem s expertem, který dokáže podniku poradit díky svým 

vlastním zkušenostem a dobré praxi.  

 Cílem pilotáže je ověřit, zda program Platinn je vhodný pro budoucí realizaci v podmínkách 

Plzeňského kraje. 

 Návrh na cílovou skupinu – malý nebo střední podnik s rozhodovací autonomií, má sídlo či 

provozovnu v Plzeňském kraji, činný v oborech významných pro ekonomiku kraje (definovaných 

v RIS3 strategii) – tzn. obory ze zpracovatelského průmyslu, výroby energetických zařízení, ICT, a 

subjekty zabývající se výzkumem a vývojem jako takovým. 

 Stanoveným indikátorem pro tuto aktivitu projektu je realizace 10 případů spolupráce – firma 

+konzultant/expert. 

 V případě realizace programu od roku 2023 již v plném režimu, navrhujeme měřit i meziroční růst 

přidané hodnoty či obratu podpořených firem. Dle informací zástupců JIC (Jihomoravské inovační 



centrum), kteří jsou garanty platformy Platinn v ČR, firmy,  které absolvovaly alespoň první fázi 

Platinn, následně rostou 2x rychleji než ty, které neměly možnost se tohoto programu účastnit. 

 Dobrým měřítkem úspěšnosti by mohla být také míra či procento pokračujících spoluprací mezi 

expertem a firmou (min. 50% pokračuje dále i bez veřejné podpory – dle dat JIC).  

 Expertíza, se kterou program pomáhá  podniku, samozřejmě není zadarmo. Program příjemcům 

umožnuje v první fázi získat expertízy z velké části zdarma. Obvykle jde o 40h služeb experta, 75% 

bývá hrazeno z veřejných zdrojů. V dalších fázích je to čistě na vztahu expert-firma, ale i začátek 

další fáze bývá podpořen malou mírou podpory z veřejných zdrojů. 

 Náklady na platformu Platinn  díky realizaci SA II je možno z významné části pokrýt z rozpočtu 

projektu - členství v platformě + plat KAMů. Z rozpočtu kraje je předpokládáno pokrýt náklady na 

experty,   ještě letos budou zahájeny 3 případy spolupráce, náklady pro letošní rok budou činit cca 

100 tisíc Kč a jsou zasmluvněny z rozpočtu kraje.  

 Byly představeny předpokládané zdroje financování veškerých aktivit (viz tabulka slide č. 11). 

Prozatím není zajištěno financování z rozpočtu kraje na rok 2021 a 2022, ale budeme s novým 

vedením kraje o prostředcích jednat. 

 Výsledky a výstupy pilotního ověření budou zahrnovat dokumenty pro konzultanty, které jim 

napomohou s prací s firmami, ať už se jedná o identifikaci vhodných firem, tak aby dokázali správně 

definovat problémové oblasti. Výsledkem pilotu  bude kompletně zpracovaný program připravený 

na jeho plnou realizaci po fázi pilotu. 

 Pro období po ukončení realizace projektu Smart Akcelerátor II, tedy po roce 2022, bude pro 

pokračování programu klíčové zajištění finančních zdrojů. Dle našich propočtů se pohybujeme 

max. v řádech nižších mil. Kč ročně. Zásadní bude také identifikovat nositele tohoto programu – 

v rámci SA II je nositelem RRA PK, ale plná fáze by měla být realizována subjektem, který se věnuje 

inovačním firmám – např. BIC Plzeň, SIT města Plzně apod. I tento aspekt budoucího provozu je 

nutné v rámci pilotáže dořešit. 

 Jak se budou experti vybírat? Sama firma si vybere, koho chce, nebo využije některou z databází? 

Jak bude databáze sestavena 

o Pro pilotáž využijeme databázi expertů Platinn, která je již funkční, ale počítáme s tím, že 

budeme tvořit naší regionální síť expertů. I tito noví experti budou muset projít schvalovacím 

procesem a mít schválení od osoby zodpovědné za národní síť expertů. Jsou stanovena kritéria 

kvality, aby bylo zajištěno, že do seznamu se dostanou pouze skuteční experti se zájmem o 

reálnou pomoc, nikoliv především o svůj výdělek.  

o Doplnění – za propojení firmy s expertem bude zodpovídat konzultant – tzv. KAM – obvykle 

bývají navrženi 3 experti, i s ohledem na dojezdovou vzdálenost, protože se předpokládá, že 

expert těch 40 hodin bude trávit přímo v sídle firmy. Je samozřejmě důležité, aby si také expert 

s firmou sedl, aby spolupráce dobře fungovala. 

 Jak budou „KAMové“ vybíráni? Kdo bude v pozici KAMů figurovat? 

o Pro fázi Pilotního ověření v rámci projektu SA II budou pozice KAMů (Key account managerů) 

zastávat developeři Martin Holubec a Pavel Duchek. Do budoucna to bude širší tým lidí s 

dostatečnou konzultační či podnikatelskou zkušeností. 

 Platforma Platinn je poměrně živý organismus. Každý měsíc pořádá tzv. executive board, 2x ročně 

se pořádá tzv. Expert camp, setkání expertů mezi sebou (nyní i online), což funguje jako generátor 

zajímavých nápadů a myšlenek. Vzniká tak zajímavá komunita lidí, která už v tuto chvíli má cca 100 

členů. Výstupy těchto akcí mohou být zajímavé i  pro veřejnou správu jako podnět k tomu, jak by 

měl fungovat systém podpory podnikání. 

 Jak bude program administrativně náročný pro podnik, který bude experty využívat?  



o Bude to tak náročné, jak si to sami uděláme. Náročná bude především prvotní fáze – vstupní 

analýza, která definuje oblasti pro zlepšení. Znamená to zejména  několikahodinovou schůzku 

s managementem firmy, která je náročná jak na přípravu podkladů, tak následně na čas. A je 

opravdu potřeba, aby do programu byl zapojen přímo vrcholový management firmy, jinak 

nemá proces šanci na úspěch.  Administrativně nebudeme dělat žádné složité výběrové řízení 

– de facto se jedná o 40 tisíc podpory, tzn., že administrativa tomu bude odpovídat. 

 Veškeré náměty ohledně pilotáže jsou vítány a budeme rádi, když nám je poskytnete  i kdykoliv  po  

dnešním jednání – kontakty na developery jsou uvedeny v prezentaci. 

 Kde jsou očekávány slabiny? 

o Pilotáž má možné slabiny – že bychom nedostali finance od kraje; v případné realizaci 

programu může být slabinou nezájem firem. Dle úvodní analýzy jev PK cca 450 firem, které 

jsou činné v pro nás důležitých oborech,  a z nich ne všechny budou ve fázi expanze, tzn., 

nebudou pro tento program vhodné, či nebudou mít zájem. Naše cílová skupina tak bude 

menší, budou to třeba jen větší desítky firem a je možné, že náš předpoklad – realizovat min. 

10 spolupráci ročně – budeme muset upravit. Slabina tedy může být nezájem firem, nejisté 

financování či nedostatečná propagace. Slabin si jsme ale vědomi, a věříme, že se nám podaří 

vše odladit a dořešit v pilotáži, aby ten navazující program fungoval správně. 

 Velkou výhodou je, že nejsme první region, který se do programu pouští a můžeme tak využívat 

zkušenosti, nástroje a metodiky JIC a dalších inovačních center působících v dalších regionech - LK, 

SčK. Byli bychom rádi, kdyby se z platformy Platinn stal standardní prostředek pro podporu 

inovačních firem. Není to v žádném případě konkurence investičních dotačních programů či 

programů výzkumu a vývoje, chceme jen vytvářet prostředí a poskytnout možnost získat znalosti 

a zkušeností od těch, co už dosáhli ve své oblasti úspěchu. 

STAV PROJEDNÁVÁNÍ FINANCOVÁNÍ AKČNÍHO PLÁNU RIS3 PK 

 Na minulém jednání KRVVI v červnu 2020 byly představeny a projednány priority (v souladu s RIS3 

strategií), kterým bude věnována pozornost developerů v rámci projektu Smart Akcelerátor PK II. 

Pro každou z oblastí RIS strategie byly definovány největší problémy a připraveny návrhy jejich 

řešení prostřednictvím projektů zařazených do Akčního plánu, potažmo priorit.  

 Na zmiňovaném setkání KRVVI byly rovněž přestaveny možné zdroje pro realizaci projektů. Celkové 

náklady na realizaci projektů v roce 2021 jsou plánovány v rozsahu cca 132 mil. Kč a předpokladem 

je pokrýt část těchto výdajů spolufinancováním z rozpočtu Plzeňského kraje – v ideálním případě 

byla stanovena částka cca 33,9 mil. Kč.  

 V průběhu léta byla zahájena jednání s dotčenými odbory krajského úřadu (odbor školství, odbor 

regionálního rozvoje, odbor fondů a programů EU...). Setkali jsme se s velmi vstřícným postojem 

jednotlivých vedoucích odborů i radních či náměstků. Byli jsme včšak upozorněni na nutnost 

krácení rozpočtu z důvodů problémů s COVID. 

 Ve spolupráci s vedením odborů i organizací, které jsou nositeli projektů, proběhlo mírné ponížení 

nároků na kofinancování ze strany kraje – tzn. v současné chvíli je připraven požadavek na rozpočet 

kraje na rok 2021 ve výši cca 27 mil. Kč.  

 Je nutné počítat s tím, že nová politická reprezentace ještě může do rozpočtu kraje zasáhnout, 

jedná se tedy o návrh a nás bude ještě v závěru roku čekat nové jednání s krajem, zda takto 

dojednaný rozpočet bude reálný a podaří se ho skutečně prosadit.  

 Pro případné dotazy nejen ohledně financování Akčního plánu jsme k dispozici kdykoliv – kontakty 

na tým projektu Smart Akcelerátor PK II jsou k dispozici na webu www.inovujtevpk.cz, případně na 

webu RRA: www.rra-pk.cz; 

 

http://www.inovujtevpk.cz/
http://www.rra-pk.cz/


DISKUSE, OSTATNÍ 

 Členům KRVVI byl představen následující návrh usnesení z dnešního jednání a byli vyzvání 

k hlasování prostřednictvím chatu aplikaci MS Teams: 

KRAJSKÁ RADA PRO VÝZKUM, VÝVOJ A INOVACE PLZEŇSKÉHO KRAJE 
BERE NA VĚDOMÍ  

a) informaci o stavu vyjednávání financování Akčního plánu RIS3 strategie Plzeňského kraje pro 

rok 2021 

SCHVALUJE 

a) představený návrh realizace Klíčové aktivity č. 6 projektu Smart Akcelerátor Plzeňského kraje 

II – „Pilotní ověření – Akcelerace firem“ 

 

 Všichni přítomní členové KRVVI PK hlasovali PRO návrh usnesení, nikdo se hlasování nezdržel, 

žádný z přítomných členů nebyl proti. Usnesení bylo přijato. 

 Předseda KRVVI poděkoval všem přítomným za účast na jednání a jednání ukončil.  

 

Zapsala: Ing. Petra Ježková 

Dne:  07. 10. 2020 


